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Desenvolupament de la sessió 
 
El vicepresident del Districte obre la sessió, dóna la benvinguda als assistents i 
disculpa l’absència del president del Districte perquè, per motius d’agenda, no ha 
pogut assistir a la sessió. Abans de procedir, demana als assistents que s’apropin el 
micròfon quan se’ls doni el torn de paraula per tal que es pugui gravar tot el que diuen 
correctament i comunica que les preguntes s’agruparan. 

La regidora del Districte dóna la benvinguda als assistents i constata que l’Audiència 
és un organisme de participació consultiu on no hi ha un ordre del dia establert per part 
del govern sinó que els veïns presenten preguntes a les quals el govern respon en la 
mesura que pot. Anuncia que es presentaran per ordre d’arribada i que estan 
agrupades. 

El senyor Lluís Cairell Tortosa, en nom de l’Associació de Veïns de la Taxonera, 
recorda que dies enrere va fer saber al govern el seu descontentament respecte al 
pressupost previst per al 2016 de 20 milions d’euros per al barri de la Teixonera, 
perquè troba que és insuficient, i interpreta que el govern actual té tan poc interès com 
els anteriors en fer millores reals al barri. 

Constata que en els darrers dotze anys no s’ha fet res i retreu el fet que l’única obra 
realitzada, que és la sortida de l’estació de metro de Teixonera, encara no tingui 
escales perquè la puguin utilitzar persones amb mobilitat reduïda o que carreguen pes. 

Després, es queixa del fet que els ingressos dels consellers hagin pujat un 24% i 
tinguin sous de 2.000 euros, i considera vergonyós que els jubilats, que han cotitzat 
durant trenta-cinc anys, tinguin pensions de 400 o 600 euros. A més, retreu al govern 
que no informi d’aquest augment d’ingressos i només parli de política social i dret 
social. 

També troba vergonyosa la partida que gasta el Districte en el que és la representació, 
que inclou targetes, dietes, cotxes, xofers, entre d’altres, i es queixa del fet que es 
col·loquin assessors a l’Ajuntament només perquè són amics i coneguts dels grups, i 
no per la seva tasca. 

Retreu que s’acusi els treballadors de TMB de treballadors privilegiats, i es queixa que 
605 persones que ocupaven càrrecs polítics ara hagin anat a parar a TMB mitjançant 
el fenomen de portes giratòries i cobrant sous d’escàndol. 

Es queixa també que no s’inverteixi a la Teixonera però sí al tramvia de la Diagonal, i 
recorda que el 22 de febrer la seva associació va presentar una llarga llista de 
necessitats del barri de la Teixonera al conseller Valls, de la qual n’espera una 
resposta. 

El senyor Joaquim Cama Llena, en nom de l’Associació de Veïns del Parc de la Vall 
d’Hebron, comunica que la seva intervenció també és sobre els pressuposts del 
Districte i, tot seguit, llegeix algunes declaracions de l’alcaldessa Ada Colau del mes 
de juny anterior, i apunta que és fàcil fer grans discursos però és més difícil fer coses 
reals. 

Retreu al govern que no hagi explicat en detall els criteris emprats per a fer els 
pressupostos i que hagi deixat marginats els grups de l’oposició i les associacions de 
veïns. Demana els motius pels quals s’ha produït una reducció del 43% en serveis 
jurídics i secretaria o un augment del 26% en retribucions als representants polítics, 
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entre altres aspectes com ara les partides de subvencions, concessions i convenis, 
que creixen un 50% en el capítol pertinent. 

També pregunta quin pressupost es preveu en la part d’inversions per a Torre Garcini, 
ja que li sembla que no tindrà cap euro assignat. 

Demana al govern que refaci la proposta de pressupostos tot complint el que va dir la 
senyora Ada Colau el 14 d’abril de l’any anterior sobre construir una Barcelona 
exemplar amb un Ajuntament que camini preguntant i mani obeint. Sol·licita que 
convoquin els grups i les associacions per a fer un treball entre tots i diu que, si no ho 
fan així, demostraran que la seva política no té res de diferent de la vella política. 

La senyora M. José Colomo, en nom de l’Associació de Veïns de la Taxonera, recorda 
a la regidora que el govern deu la informació sobre la sortida de metro del carrer 
Arenys, de la línia 5, des de fa set o vuit anys, ja que van dir que no es podien acabar 
les obres en aquell terreny perquè era privat. 

Constata que el govern els va dir que convocarien una reunió amb els veïns i que 
mirarien aquesta qüestió però encara no s’ha fet, per la qual cosa demana que es 
produeixi aviat i que busquin una solució al problema. 

La senyora Glòria Isern, en nom propi, pregunta si en els pressupostos de Districte es 
preveu construir la piscina per a l’aquagim de la qual se’n parla des de fa anys, i 
demana si tots els centres municipals tenen les mateixes quotes. 

La senyora Conxita Lozano, en nom de l’Associació de Veïns del Turó de la Rovira, 
demana quan s’acabaran les obres del Turó de la Rovira i constata que falten 
senyalitzacions que dificulten la circulació, motiu pel qual la setmana anterior es va 
necessitar la presència de la Guàrdia Urbana perquè dirigís el trànsit. 

La senyora Tomasa Rojo, en nom de la comunitat de veïns del carrer Doctor Bové 38-
44, recorda que en la darrera Audiència Pública ja va presentar el problema del qual 
vol parlar, i és l’ocupació d’un habitatge per part d’un grup de persones d’origen 
llatinoamericà que acostuma a fer soroll i a organitzar festes. Explica que, gràcies a les 
trucades que ha fet a la Guàrdia Urbana, ja no celebren tantes festes, però diu que el 
problema segueix sent-t’hi perquè encara estan ocupant l’habitatge. 

Fa saber que, com a veïna de l’habitatge ocupat, es troba que ha d’aguantar que 
toquin el seu timbre diverses vegades a les deu o les onze de la nit –ja que el de 
l’apartament ocupat no funciona– i que hi hagi una entrada i sortida constant de nois 
joves que, al seu parer, van allà a beure, fumar i emborratxar-se. 

Explica que estan robant la llum dels veïns i lamenta que, tot i la denúncia a la 
companyia de la llum, encara no hi hagi anat ningú per multar-los o fer el que toqui. 
També es queixa del soroll que fan ben entrada la nit i retreu que la Guàrdia Urbana 
es presenti a la finca molt més tard de l’hora en què fa les trucades, perquè llavors ja 
han deixat de fer soroll i, conseqüentment, no poden dir-los res. 

Comunica que, en l’Audiència anterior, va demanar que s’intentés localitzar algun dels 
propietaris de la finca, ja que la denúncia que s’ha de posar ha de ser de part seva, 
però creu que des de fa anys cap propietari s’hi ha acostat. Per tot plegat, demana al 
govern què ha de fer i on ha de presentar una nova denúncia i com pot fer-ne el 
seguiment, perquè diu que la que va posar per motius de soroll a atenció al ciutadà ja 
ha estat arxivada, cosa que lamenta. Demana més agilitat en aquests assumptes. 
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La regidora respon que aquesta qüestió està sobre avís Guàrdia Urbana i fa saber que 
des del Districte s’intentarà contactar amb el propietari perquè compleixi amb les seves 
responsabilitats envers la finca. Demana a la senyora Rojo que deixi el seu telèfon 
perquè la pugui mantenir informada, i mostra la seva satisfacció pel fet que l’actuació 
de la Guàrdia Urbana hagi ajudat a disminuir el soroll. 

Respecte al Turó de la Rovira, informa que les obres estan acabades però diu que 
encara falta posar uns fitons i una senyalització adient perquè la mobilitat dels 
autobusos sigui viable i no generi problemes. Diu que la idea és que una àrea 
determinada sigui d’ús exclusiu per a veïns, de manera que s’eviti que vehicles privats 
aparquin on no els toca, i comunica que aquesta actuació es durà a terme al més aviat 
possible. 

Pel que fa als pressupostos, contesta que en el darrer Consell Ciutadà el govern va 
presentar una primera proposta dels pressupostos del Districte, cosa que significa que 
són un document obert a la participació i, per tant, no acabat ni definitiu. També fa 
saber que es compartirà amb els grups de l’oposició. 

En aquest sentit, recorda que cal distingir entre els pressupostos de ciutat i els de 
Districte, ja que hi ha qüestions que depenen només de l’àmbit de ciutat, com per 
exemple grans obres, serveis socials, educació o salut, i altres que depenen 
exclusivament del Districte, en les quals es preveu l’assignació de 20 milions d’euros. 
Matisa, però, que als 20 milions d’euros cal sumar-hi tot el que es faci des de l’àmbit 
de ciutat, com per exemple beques menjador o protecció social. Recorda que, en 
l’àmbit de ciutat, la prioritat són les qüestions socials, entre les quals destaca serveis 
socials, emergències, habitatge, educació. 

Quant a la qüestió apuntada sobre els sous dels consellers, anuncia que la proposta 
del govern és mantenir o fer un increment molt controlat dels sous, precisament per 
poder posar l’accent en la despesa social. Recorda que, en el primer plenari, el govern 
va proposar rebaixar els sous de tota la corporació però la proposta va ser rebutjada. 
Després, explica que l’increment en representació política del Districte respon al fet 
que s’hagi passat de tenir cinc grups municipals en el darrer mandat a tenir-ne set en 
l’actual. 

Afegeix que el grup de Barcelona en Comú s’ha compromès a cobrar un màxim de 
2.200 euros mensuals i diu que la resta la donen a l’organització de referència. 

Després, informa que respecte als assessors, la Llei estatal en limita tant la 
contractació com l’increment salarial, per la qual cosa el govern ho està treballant amb 
la idea de fer un manteniment o un petit increment molt controlat i poder-lo dedicar a 
l’àmbit social, del qual aprofita per a comentar que, amb l’inici dels processos 
participatius del PAD i del PAM, se’n debatran diverses qüestions al respecte. 

El Sr. Pau González  respon que el projecte de la segona fase d’ampliació del CEM 
d’Horta està pendent de l’aprovació de les inversions municipals, i aclareix que sí que 
incorpora l’ampliació de la zona d’aigües per a fer aquagim. 

La regidora afegeix que, respecte als sous de l’Ajuntament, s’ha fet un exercici de 
transparència i són públics tant els dels regidors i l’alcaldessa com els dels gerents i 
directors de totes les empreses municipals. Matisa que, a l’Àrea Metropolitana, s’ha 
activat una Agència de Transparència, dirigida per Gemma Calvet, ja que no hi havia 
cap protocol al respecte, i informa que està fent la mateixa feina que s’ha fet amb 
l’Ajuntament. Diu que és una tasca complexa i mostra la seva voluntat perquè amb vuit 
o nou mesos la informació sigui disponible. 
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Respecte a la sortida de metro de la Teixonera, fa saber que el govern s’ha trobat amb 
la dificultat que no ha heretat informació al respecte de l’anterior mandat, però mostra 
la seva voluntat d’arreglar l’espai i prioritzar altres actuacions al barri de la Teixonera. 
Aclareix que encara no hi ha cap proposta perquè s’està treballant de manera 
participada amb la primera sessió del Consell Ciutadà i amb els diferents diàlegs que 
es faran a la ciutat i al districte, i diu que a partir d’aquí, sortiran els temes prioritaris 
per al PAD i el PAM, entre els quals està convençuda que apareixerà el tema de la 
sortida de metro de Teixonera. 

El senyor Alexandre Miranda, en nom propi, inicia la seva intervenció subratllant que 
comparteix els objectius del Grup de Barcelona en Comú però que, a diferència del 
grup municipal, ell no disposa de diners per a fer coses i se’ls ha de buscar d’una altra 
manera. Tot seguit, retreu al govern que des de fa vuit mesos ha demanat una cita per 
parlar amb el senyor Álvaro Nicolás, de la Regidoria de Mobilitat, i encara no se li ha 
respost. 

Demana al govern quan el rebrà i diu que, pel fet de no rebre’l, ara es troba amb una 
normativa estatal que li dificulta el seu projecte laboral. Fa saber que és un treballador 
honrat de 68 anys i diu que es mereix l’ascensor social, tal com es promet des del 
govern. 

El senyor Ildefons Valls Torné, en nom propi, comunica que parla en nom d’un grup de 
veïns del carrer Campoamor que han detectat diferents mancances. En primer lloc, 
explica que el carrer Lloret, des de Campoamor en endavant, està fet malbé i demana 
al govern que pensi a dedicar-hi un pressupost perquè és un espai per on passeja 
molta gent gran que, tal com està ara, suposa un risc de caiguda. 

En segon lloc, fa referència a la parada d’autobús de la plaça Eivissa, que diu que està 
en molt mal lloc perquè la vorera és molt estreta i comenta que, quinze metres més 
enllà, hi ha més espai i seria una ubicació més indicada, ja que, a més, la gent gran 
podria seure. 

En tercer lloc, comenta que al carrer Lloret, entre les escales que baixen al carrer 
d’Horta fins a Campoamor, hi ha un solar abandonat en mal estat del qual destaca que 
hi ha dos pins que, cada vegada que fa ventada, sembla que hagin de caure, motiu pel 
qual demana al govern que ho miri i ho tingui en compte. 

El senyor Miguel Giner, en nom de l’Associació de Veïns de Sant Genís dels Agudells, 
inicia la seva intervenció convidant al govern a celebrar la propera audiència a la Vall 
d’Hebron. Després, procedeix a comentar dues coses. Primera, demana com està la 
situació del Mercat de la Vall d’Hebron, si hi ha alguna novetat, i sol·licita al govern que 
quan es reuneixi amb la gent del mercat, també convidi les associacions de Teixonera, 
Sant Genís i Vall d’Hebron. Segona, es queixa del fet que no s’hagi convocat la mesa 
de treball sobre la ronda de Dalt quan l’alcaldessa va dir que se celebraria al febrer, i 
demana quina previsió té el govern al respecte. 

El senyor Carmelo González Torres, en nom propi, fa saber que és la primera vegada 
que assisteix a una audiència i mostra el seu descontentament per haver hagut 
d’ensenyar el carnet d’identitat per a presentar una pregunta. Tot seguit, procedeix a 
comentar diversos punts, en el primer dels quals demana al govern que faci un pipicà 
el més gran possible, perquè diu que, actualment, quan va al parc el terra és brut 
d’excrements de gossos. 

Recorda que tres anys enrere va presentar la mateixa pregunta i se li va respondre 
que el problema és que la gent no és cívica, però creu que no es tracta d’això i que cal 
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fer-hi alguna cosa. A més, mostra la seva preocupació per l’augment de la pudor amb 
l’arribada de l’estiu i també subratlla que hi ha papereres que tenen bossa i altres que 
no, amb la qual cosa els amos que hi llencen els excrements del gos, sense voler 
embruten la paperera i fa més pudor encara. 

El senyor Jordi Carrió Sabater, en nom de l’Associació de Veïns Joan Maragall del 
Guinardó, comenta diversos temes. En primer lloc, recorda que des de fa mesos es 
preveu convocar una reunió sobre mobilitat i pregunta quan es farà. En segon lloc, fa 
referència a la proposta que va fer dies enrere per tal de facilitar l’accés a l’Hospital de 
Sant Pau des de la zona nord. Explica que hi ha una gran zona ocupada per la línia 9 
del metro i els veïns van demanar que n’asfaltessin un tros per a poder accedir a 
l’Hospital i treure la circulació a través dels carrerons del barri, que estan plens 
d’ambulàncies i cotxes. En darrer lloc, fa saber que l’associació que representa es 
plantejava l’opció de conservar alguna de les antigues quadres on tenien els cavalls de 
can Pla i Armengol i arranjar-ho per a fer un espai públic per al barri, ja que no hi ha 
gaires sales ni espais per a fer activitats. 

La regidora respon que, respecte a can Pla i Armengol i el Ravetllat-Pla, la intenció és 
convertir la finca en un parc, ja que n’hi ha molt pocs al barri, i vetlli per la qüestió de la 
biodiversitat incorporant horts urbans. Informa que això està xifrat en més de 8 milions 
d’euros i fa saber que el govern està intentant obtenir fons per a dur-la a terme durant 
el mandat o, com a mínim, començar actuacions per entrar a la finca. Anuncia que 
recull la proposta de conservar algun dels edificis i apunta que, durant el procés del 
PAD, hi haurà l’oportunitat de veure què es pot fer. 

A més, destaca que en l’àmbit de ciutat s’ha fet un increment de 15 milions d’euros en 
totes les qüestions d’ecologia i mobilitat. 

Respecte a la pregunta sobre mobilitat, informa que totes les qüestions que van sortir 
al llarg de la passejada amb els veïns es van recollir i transmetre als tècnics de 
mobilitat, els quals, quan donin una resposta, serà transmesa als ciutadans. Apunta 
que el tema del gir també demana pressupost i diu que mirarà d’aconseguir-ho. En 
relació amb aquest tema de mobilitat, destaca que es farà un debat en el marc del 
PAD el dia 16 de març a les 18 hores al Centre Cívic de la Teixonera per a parlar-ne 
àmpliament. 

Pel que fa al problema dels gossos, explica que en l’anterior mandat es va fer una 
ordenança que preveia fer una àrea de gossos obligatòriament major de 700 metres 
quadrats a cada districte i diferents àrees d’esbarjo, més petites, a cada barri. Matisa 
que l’ordenança hauria d’entrar en vigor però no pot fer-ho perquè no té el pressupost 
necessari assignat. Ara bé, fa saber que el govern farà una pròrroga mínima per a 
construir espais per als gossos, ja que són necessaris, i també expressa la voluntat de 
donar compliment a l’ordenança al més aviat possible. 

Quant al Mercat de la Vall d’Hebron, informa que el govern té un projecte parlat amb 
els paradistes d’arranjament dels entorns del mercat, és a dir, la part de connexió de la 
ronda de Dalt amb el barri de Sant Genís. Creu que seria ideal abordar-lo durant el 
mandat i manifesta la seva intenció de pressupostar-lo, tot i que és un tema del qual 
encara no tenen l’aprovació. Diu al senyor Miguel Giner que es poden reunir apart per 
acabar de parlar-ne, si ho vol, i fa saber que, a hores d’ara, l’única cosa aprovada és la 
reforma del mercat. 

Respecte a la ronda de Dalt, reconeix que el govern s’havia compromès a celebrar una 
reunió i no ho ha fet, i diu que ho farà al més aviat possible. Comunica que hi ha molt 
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poca informació nova al respecte perquè el procés de redacció dels dos projectes no 
ha avançat i diu que, quan avanci, es convocaran els veïns per a parlar-ne. 

Així mateix, fa saber que recull els temes plantejats sobre Horta i manifesta la intenció 
de convocar els veïns al més aviat possible. 

Pel que fa al carrer de Campoamor, reconeix que s’ha fet una petita obra 
d’arranjament de voreres però també diu que estaria bé arranjar la resta del carrer. 
Informa que mirarà si això és possible amb una petita actuació tècnica per part del 
Districte o si requereix una actuació i, per tant, dotació, més gran. Respecte a la 
ubicació de la parada d’autobús, comunica que mirarà si es pot canviar, així com 
també mirarà el tema dels pins que s’ha comentat a través de Parcs i Jardins. 

Després, respon al senyor Miranda que ell és la persona que la regidoria de Mobilitat 
ha rebut més cops durant el mandat i llista tota la gent amb qui s’ha reunit. Li diu que 
la concessió de llicències dels vehicles que demana no depèn de l’Ajuntament, sinó de 
la Generalitat. 

El Sr. Pau González  respon que el fet de registrar-se a l’entrada de l’Audiència 
Pública és un sistema que garanteix tenir constància de tot el que es pregunta i permet 
respondre les preguntes a aquelles persones que, per algun motiu o altre, no es poden 
quedar durant tot l’acte. De tota manera, diu que si algú se sent incòmode deixant el 
DNI, només cal que deixi un contacte. 

Pel que fa al convit de celebrar la propera Audiència a Sant Genís, informa que el 
govern té pensat celebrar les audiències en els diferents barris del districte amb la 
voluntat de passar per tots i cadascun d’ells. 

El senyor Sebastià Ribó Gómez, en nom de l’Associació de Veïns d’Horta, agraeix i 
celebra que el govern hagi creat una agència de transparència a Àrea metropolitana 
de Barcelona. Després, fa saber que encara hi ha problemes amb les línies de bus 
185, 45 i 39 pel que fa al temps de pas. Explica que, sobretot amb el 185, el problema 
és que és una línia molt llarga que es va unificar –abans n’eren dues–, i diu que els 
vehicles actuals són tan petits que no hi caben dos cotxets junts o un carro de la 
compra. 

Després, comenta que la qüestió dels arranjaments de carrers és important, i destaca 
tres punts concrets. En primer lloc, parla dels carrers d’ús exclusiu per a vianants, dels 
quals destaca que no es compleix aquest ús i això fa que el tipus d’asfaltat que s’hi 
posa duri poc temps. En segon lloc, assenyala els problemes que generen els pivots 
de les voreres de la zona de l’eixample d’Horta, ja que són estretes per si mateixes i 
els pivots les redueixen encara més. I, en tercer lloc, parla del parc de les Rieres 
d’Horta, del qual es queixa que hi hagi problemes acumulats que no se solucionin, com 
per exemple les tarimes, que són perilloses. 

Demana al govern que posi fil a l’agulla i solucioni tots aquests temes. 

El senyor Enric Alifa, en nom de la Font del Gos, es presenta com a president de 
l’Associació de Veïns del barri de la Font del Gos i exclama que li agradaria que la 
propera Audiència, que serà a l’estiu, se celebrés allà. Informa que els veïns han 
redactat un manifest de barri que l’han fet arribar als grups polítics per recordar-los el 
compromís que van adquirir de millorar la Font del Gos, independentment de la seva 
situació urbanística. 
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Destaca que el darrer punt del manifest recull l’anul·lació del projecte contemplat en el 
PGM del 1976 de la construcció del túnel d’Horta. Opina que amb la desaparició 
d’aquest projecte, canviaria la qualificació urbanística de bona part del barri i demana 
al govern que iniciï gestions per anul·lar-lo. 

En darrer lloc, agraeix a la CUP Capgirem d’Horta-Guinardó la seva implicació i el seu 
suport en el reconeixement del barri de Font del Gos, i fa una menció especial a 
Solidaritat Catalana pel seu ajut desinteressat i valuós. 

El senyor Ginés Martínez Serrano, en nom propi, informa que és del Baix Guinardó i 
manifesta la seva preferència perquè sigui l’Ajuntament qui construeixi alguna cosa i 
inverteixi diners a la zona, i no pas una gran constructora com Núñez i Navarro. 

Després, considera que el govern està seguint el camí adequat pel que fa a la 
participació ciutadana, però demana que es tingui en compte que no tots els impostos 
que paga la ciutadania van a parar a l’àmbit local, ja que s’han de repartir, també, 
entre l’àmbit autonòmic i estatal. Opina que si la distribució és de 25%, 25% i 50% en 
els tres nivells, de petit a gran, tal com havia sentit dir fa anys, és una situació greu, i 
creu que l’àmbit municipal s’hauria d’endur un percentatge més gran. 

La senyora Montserrat Salvat Muñoz, en nom propi, demana al govern el motiu pel 
qual només hi ha dos carrers del barri que tenen l’obligació de canviar de banda els 
cotxes que aparquen cada tres mesos. 

El senyor Pere González Carranza, en nom propi, pregunta al govern si està elaborant 
el pla de pipicans i espais per a gossos que ha comentat la regidora, i afegeix que la 
qüestió sobre el bus 185 l’ha sentida en diverses audiències. En darrer lloc, comenta 
que si bé la part d’entrada al Laberint està arreglada, hi ha tota una altra part de 
l’edifici amb els forjats destrossats, que és perillosa. 

La senyora Mercè Bausili, en nom propi, comunica que és veïna de l’eixample d’Horta 
des de l’any 1974 i diu que formularà una pregunta que ha fet diverses vegades però 
la resposta de la qual no ha estat mai suficient. Demana quin és el pla estratègic, si 
n’hi ha, per a reposar els arbres dels carrers, i pregunta el motiu pel qual des del carrer 
Porrera fins al carrer Doctor Letamendi hi ha quatre classes d’arbres diferents, 
cadascun amb la seva morfologia. Constata que quan va anar a viure al barri, hi havia 
moltes acàcies, però diu que són un arbre que destrossa les voreres i que per això no 
se’n posen més. Ara bé, es queixa del fet que s’hagin posat tarongers i diu que han 
destrossat el carrer Canigó des del carrer Lloret. 

Demana al govern que, qui s’encarregui d’aquest tema, tingui en compte la morfologia 
dels arbres a l’hora de triar els que posa. 

Després, respecte al servei de neteja del barri, opina que és correcte però es queixa 
que hi hagi papers de xocolatines i altres productes que consumeixen els nens a terra, 
per la qual cosa pensa que seria bo posar papereres a prop de les escoles i demanar 
als directors que posin l’accent en aquesta qüestió. 

En darrer lloc, fa referència al sistema de semàfors i exposa que el semàfor que es va 
instal·lar amb motiu de l’escola Mare Nostrum no té ni 25 metres de distància amb el 
semàfor anterior, fet que dificulta la circulació. Opina que amb el pas de zebra n’hi 
hauria d’haver prou, sempre i quan es respecti. 

La regidora respon que, pel que fa al transport, el nou govern ha inclòs en el seu 
pressupost una partida perquè els busos de barri tornin a circular diumenges i festius, 
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mesura que el govern anterior havia tret per tal d’estalviar costos. Informa que aquesta 
actuació té un cost d’1,3 milions d’euros i diu que, tan bon punt s’aprovin els 
pressupostos, la idea és que TMB prepari els torns per tenir de nou la circulació en 
diumenges i festius. 

Ara bé, matisa que el recorregut és un altre tema i constata que el mateix dia de 
l’Audiència entren en funcionament tres noves línies de la xarxa ortogonal de bus. 
Indica que el govern té la voluntat d’obrir un procés participatiu en el marc del PAD i 
del PAM per a plantejar el que queda pendent de la nova xarxa ortogonal i veure si 
calen canvis de recorregut. 

Apunta que l’any anterior es van encarregar 40 autobusos per a substituir vehicles 
vells i opina que el ritme de reposició és lent, per la qual cosa manifesta la voluntat 
d’invertir en aquest aspecte. 

Després, recorda que part del pressupost es destinarà a les tarifes del transport públic, 
que es congelaran i augmentarà la tarificació social de la població més jove, tal com 
s’ha acordat amb la Generalitat i l’Àrea Metropolitana. Matisa que les tarifes es 
financen amb diners de les tres administracions i especifica que les decisions preses 
han tingut un cost de prop de 18 milions d’euros, un 25% dels quals l’ha pagat 
l’Ajuntament. 

Respecte a la demanda de fer el carrer per a vianants, reconeix que s’ha expressat 
diverses vegades per part dels veïns d’Horta i diu que el govern hi està treballant. 
Afegeix que hi ha una cita del PAD específica per a parlar-ne, que serà el 31 de març 
al mateix centre cívic on se celebra l’Audiència. Fa saber que la idea del govern és 
augmentar aquestes àrees tant a Horta com a tot al districte. 

Diu que passa el mateix amb el manteniment de les zones verdes. Informa que el 
govern està treballant amb Medi Ambient i Parcs i Jardins per veure la tarima del parc 
de les Rieres d’Horta. 

Pel que fa als arbres, respon que es queda amb el contacte de la senyora Mercè 
Bausili perquè Parcs i Jardins la puguin informar del Pla d’arbrat. També li diu que 
mirarà d’incrementar la dotació de papereres en zones on n’hi hagi poques. 

Quant als carrers on es canvia el costat d’aparcament, anuncia que aquesta mesura 
es duu a terme quan l’han sol·licitada els veïns. Diu que, en els casos exposats, potser 
la mesura no està actualitzada i cal tornar a parlar amb els veïns, i explica que 
normalment es fa en carrers amb voreres estretes per tal d’evitar que hi hagi un 
greuge comparatiu entre les dues voreres. 

Pel que fa a Torre Garcini, recorda que durant el mandat anterior es va intentar arribar 
a un acord amb el propietari de la masia per tal que passés a ser propietat municipal, 
cosa que no va ser possible i que va derivar en propostes de permutes urbanístiques 
que lesionaven interessos d’altres barris. Dit això, apunta que el nou govern va intentar 
comprar la finca però, donada la xifra desorbitada que proposava Núñez i Navarro, no 
ho va fer, per la qual cosa ha procedit a una operació de canvi d’ús de planejament i a 
iniciar un procés expropiatori. Comunica que el govern calcula que tot plegat li costarà 
uns 5 milions d’euros i expressa la voluntat d’anar informant els veïns quan hi hagi 
novetats al respecte. A més, constata que l’Ajuntament està posant tots els recursos 
que té per aconseguir fer un equipament per al barri amb la finca. 
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Respecte a la Font del Gos, informa que independentment de la qualificació 
urbanística, el govern seguirà fent-hi millores i diu que està compromès amb la primera 
fase del projecte de millora, aprovada el mandat anterior. 

Quant a l’afectació del túnel d’Horta, respon que s’està treballant en l’àmbit de ciutat i 
fa saber que al govern li agradaria que l’afectació desaparegués, ja que no vol que hi 
hagi el túnel. Apunta que el govern ha posat Font del Gos en el cartipàs i assenyala 
que també hi ha fet visites. 

Pel que fa al Palau d’Alfarràs, comenta que és un espai que està en molt mal estat i 
que, fruit de la primera avaluació, s’ha vist que el govern no té prou pressupost per a 
fer un arranjament complet del mateix. Informa que està intentant buscar alguna cessió 
d’ús a canvi que la persona que se’l quedi pugui aportar part de la seva restauració. 

Respecte als pipicans, respon que el govern hi està treballant i els equips tècnics 
estan recorrent els barris per a recollir propostes i veure com es duu a terme el pla que 
estan desenvolupant. Anuncia que, un cop la proposta tècnica estigui embastada, es 
compartirà amb els barris, i reitera que la intenció és aplicar l’ordenança aprovada i 
posar els diners necessaris per construir els espais que s’hi preveuen. 

El Sr. Pau González  matisa que, respecte a les papereres al voltant de les escoles, el 
govern està treballant en el marc del projecte Camins escolars per adaptar els entorns 
dels recintes i fer-los més acollidors, entre altres aspectes com ara la posada de 
papereres. Ara bé, opina que no es pot carregar tot el pes de l’incivisme als nens i a 
les escoles, sinó que és feina de tots. 

El senyor Enric Roig Martí, en nom propi, anuncia que comentarà tres punts. En primer 
lloc, parla de les casetes amb hortet que hi havia a la riera de Can Marcelí. Explica que 
l’Ajuntament ha dut a terme part de l’expropiació de les casetes i les ha tapiades, però 
diu que actualment estan derruïdes i hi ha grups d’ocupants dins dels horts que han 
posat una porta i fan servir l’espai com un garatge. Demana al govern què farà al 
respecte. 

En segon lloc, pregunta què contempla el pressupost de 900 milions d’euros previstos 
per al CEM d’Horta i, concretament, demana si hi haurà piscina descoberta. 

En tercer lloc, demana informació sobre l’espai que hi ha al carrer Martí Alsina i carrer 
del Vent, i constata que en el darrer Consell de Barri se li va dir que no hi havia permís 
d’obres per a fer pisos. A més, recorda que, el 20 de novembre de l’any anterior, va 
presentar un escrit del qual encara no té resposta. 

El senyor Christian Arbós Genera, en nom de Solidaritat Catalana per la 
Independència, inicia la seva intervenció felicitant el govern per la tasca empresa 
envers la recuperació de Torre Garcini i opina que està fent allò que havia de fer. 
Després, demana si podria fer el mateix amb la casa Vanis de fotografia d’Horta i 
pregunta quina és la situació de la plaça Botticelli. 

Tot seguit, opina que la regidora es contradiu amb l’alcaldessa Ada Colau pel que fa a 
l’explicació que donen sobre on van a parar els diners que haurien de ser del sou, ja 
que l’alcaldessa diu que van a una fundació i la regidora informa que van a parar a la 
seva formació. Demana una explicació al respecte. 

Després, retreu al govern que vulgui endegar nous processos participatius respecte a 
temes com ara la situació de la Font del Gos o la ronda de Dalt, perquè creu que els 
veïns ja han manifestat durant molt de temps la seva voluntat i el que cal fer és actuar. 
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A més, opina que el govern ha d’aplicar allò que recollia en el seu programa electoral i 
mostra el seu dubte sobre el fet que ho duguin a terme. 

En darrer lloc, es queixa que el nou govern declari que no opera mitjançant la vella 
política perquè, en realitat, fan el mateix que els governs anteriors. I també retreu que 
no actuï amb transparència. 

La senyora Joana Osuna, en nom propi, exposa que és una veïna de la plaça Bacardí i 
que cada cap de setmana es troba amb problemes de soroll fins entrada la matinada 
causats pel bar que està a sota de la seva finca, per la qual cosa demana al govern si 
té pensat dur a terme alguna acció per a vetllar pel descans dels veïns. A més, fa 
saber que ha hagut de trucar a la Guàrdia Urbana algunes vegades, i es mostra 
disposada a col·laborar amb el govern si necessita el suport del veïnat o formar una 
comissió al respecte. 

El senyor Guim Segarra, en nom de l’Associació de Comerciants Eix del Mal, 
comunica que és el portaveu de l’associació, que s’està creant, i formula dues 
preguntes: primer, demana si es farà alguna cosa o es posarà algun element per evitar 
que els cotxes corrin tant com fan actualment al carrer Horta, i segon, pregunta al 
govern si té pensat fer alguna cosa al carrer Baix de Mariner i si serà de vianants o no. 

La senyora Mia Agramunt, en nom de l’Escola Àngels Garriga, explica que des de l’any 
1981 la seva escola reivindica que es tingui en compte el talús que hi ha al costat, i diu 
que, com que ara es preveu la Davallada de Gallecs al PAD, creu que és una bona 
ocasió perquè el govern ho tingui en compte. A més, demana una trobada amb el 
govern del Districte i el Consorci per tractar el tema. 

La senyora M. Rosa Graell, en nom de l’Associació de Veïns d’Horta, demana que es 
posin escales mecàniques al passatge Vila i Rosell perquè, actualment, hi ha unes 
escales que es fan difícil de pujar perquè són molt llargues, i suposen un problema 
sobretot per a gent gran o per a gent que va amb cotxets o carros. 

Després, demana al govern que faci alguna cosa per evitar perdre el Laberint d’Horta, 
que és un espai pel qual els veïns sempre s’han preocupat. 

En darrer lloc, sol·licita al govern que tregui el túnel d’Horta, ja que s’ha constatat que 
molesta a tots els veïns. 

El senyor Cristobal Gamboa, en nom propi, saluda els assistents i anuncia que és 
conductor de la línia 185 de busos. Explica que la línia 112 es va unificar amb la 185 
perquè anava dotze minuts per Sant Genís i tenia quatre autobusos, mentre la 185 
funcionava amb un microbús i tres busos més. Diu que, al primer mes de la fusió, van 
circular els set autobusos cada dotze minuts, però després en van treure un i al cap de 
tres mesos, un altre, amb la qual cosa els busos circulen massa plens, no s’hi cap, i 
l’interval és més llarg. 

Exposa que el senyor Trias va treure un altre bus mentre se seguia dient que hi havia 
sis vehicles circulant, i fa saber que els conductors es queixaven a les cotxeres i també 
avisaven als passatgers del que passava. Amb tot, creu que és una manera de fer que 
s’ha reproduït diverses vegades amb la nova xarxa de bus, que ha creat noves línies 
però n’ha suprimit moltes altres. Menciona com a exemple el cas de l’H4, que troba un 
autèntic fracàs. 

Després, retreu a la regidora el fet que parli de transparència pel que fa als sous dels 
consellers i dels representants de TMB, i posa com a exemple el cas del conseller 
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delegat de TMB, al qual se li va assignar un sou de 105.000 euros anuals i tan sols el 
conseller de la CUP Capgirem hi va votar en contra. També fa referència a Dídac 
Pestaña, que cobrava més de 80.000 euros. Creu que amb aquests diners es podrien 
posar més autobusos sense necessitat d’apujar les tarifes, i opina que hi hauria 
d’haver menys directius. 

Respecte al conseller delegat de TMB, també es queixa que hagi contractat un 
secretari, ja que és una figura que no està prevista en el seu conveni, i exposa que hi 
ha una denúncia al respecte. 

El senyor José Rivero, en nom propi, anuncia que formularà tres preguntes. En primer 
lloc, comunica que és veí de Torrent Can Mariné i exposa que hi ha molts problemes 
d’accés a diferents espais, com per exemple per anar a Fabra i Puig o a la piscina, o a 
la biblioteca, tots ells accessos que suposen escales. Demana al govern si pensa fer-hi 
alguna cosa al respecte. 

En segon lloc, mostra el seu desacord amb el fet que, davant de diverses activitats, es 
veu obligat a pagar-les perquè no té targeta rosa, quan els que sí que la tenen no 
paguen res. Es refereix a anar a la piscina, al Laberint o fer altres excursions. Opina 
que això no és just perquè tothom paga impostos i creu que, aquells que, com ell, han 
pogut cotitzar durant tota la vida, estan discriminats. 

En tercer lloc, constata que recentment s’ha publicat el que guanyen els conductors 
d’autobusos, però diu que seria més interessant publicar el que guanyen tots els que 
treballen a l’Ajuntament. 

I, finalment, en darrer lloc, aprofita per comentar que es va adreçar a l’Ajuntament 
perquè al carrer Torrent Mariné hi ha un stop pintat al terra que quasi no es veu i, per 
tant, cal repintar, i recorda que li van dir que no hi havia diners per fer-ho. Lamenta que 
l’Ajuntament tingui aquesta actitud. 

El Sr. Pau González  respon que, pel que fa al carrer d’Horta, queda pendent dur a 
terme una actuació que es farà al llarg de l’any per connectar a la mateixa alçada el 
carrer Alt de Mariner i Baixada de la Combinació amb un espai que ressalti i que faciliti 
la comunicació dels vianants i dificulti l’excés de velocitat dels cotxes. 

Pel que fa a reunir-se per a parlar amb l’escola Àngels Garriga, pren el compromís de 
fer-ho, però destaca que el govern ha recollit opinions sobre el tema en els consells de 
barri i amb els mateixos alumnes, que van fer un projecte d’usos del solar que s’ha 
presentat al Consorci. Mostra la seva disposició a reunir-se, també, amb l’AMPA. 

Respecte al CEM d’Horta, explica que la segona fase d’ampliació estava valorada en 
11 milions d’euros però es va repensar per tal d’abaixar els costos a 8 milions d’euros. 
Fa saber que s’iniciarà enguany i durarà uns vint mesos, i especifica que l’actuació no 
inclou la piscina descoberta. 

Ara bé, comunica que el Districte va plantejar a l’Institut Barcelona Esports la 
possibilitat d’ajustar l’actuació i incorporar la piscina descoberta. Diu que, si es pot fer, 
intentaran incorporar aquest objectiu al projecte. 

La regidora respon que, respecte a la plaça Bacardí, el govern està treballant amb 
grups d’anàlisi de l’espai públic per a veure quines són les molèsties i també amb la 
Guàrdia Urbana. Indica que és un espai petit però mostra la seva voluntat a posar-hi 
una solució. 
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Pel que fa a Can Vanis, diu que el govern està en contacte amb la propietat des 
d’abans de l’estiu amb la idea d’aconseguir que l’espai sigui un equipament per al 
barri. Tot i això, matisa que estan en primeres fases i també especifica que es tracta 
d’un espai molt petit i que dóna per poca cosa. 

Respecte a la plaça Botticelli, expressa la voluntat de fer tot el retorn del procés 
participatiu, i diu que hi ha una cita específica per a fer-ho amb la Plataforma, en la 
qual es veuran quins usos tindrà la plaça. 

Quant a la priorització de debats, comenta que precisament els processos participatius 
del PAD i del PAM han de servir per això, però opina que no es poden contemplar com 
a prioritàries totes les reivindicacions que vénen des de fa vint, trenta o quaranta anys. 

Pel que fa a TMB, explica que el nou govern va substituir dos directius, el 
vicepresident executiu i la persona que actuava com adjunta, que era el cap de 
màrqueting. Matisa que les persones que els han reemplaçat han tingut la rebaixa de 
sou més gran de tot l’Ajuntament, que és del 40%, i assenyala que l’Ajuntament opera 
amb transparència perquè ha publicat tota questa informació mitjançant una nota de 
premsa. Afegeix que la resta de qüestions s’estan treballant amb l’Agència de 
Transparència mencionada i diu que aquesta agència també treballa amb altres 
empreses metropolitanes, com ara la de l’aigua o els residus. Creu que la 
transparència a TMB no es pot fer de cop i subratlla que, ara mateix, estan publicats 
els sous treballadors de totes les categories laborals de TMB. 

Després, desmenteix que ella o algú del seu govern hagi dit que els treballadors de 
TMB són uns privilegiats, i opina que cobren un sou digne i just per a una feina 
delicada. Comunica que el govern preveu aplicar un increment de l’1% en els sous de 
TMB, que és el que preveu la llei, i també treballar per reduir la temporalitat dels 
contractes. 

Reconeix que hi ha una bossa de gent fora dels convenis de TMB des dels anys 
vuitanta però posa de manifest que el govern està negociant els dos convenis amb bus 
i metro perquè s’hi puguin incorporar. Matisa, però, que el fet d’incorporar-s’hi és 
voluntari i opina que cal treballar molt la qüestió. 

Fa saber que el seu objectiu és intentar una moderació salarial als nous llocs de treball 
i als càrrecs substituïts, i treballar per a una millora continuada de l’empresa. 

En darrer lloc, afegeix que els temes de la Font del Gos i de la ronda de Dalt seran 
abordats durant el mandat, ja que la prioritat del govern se centra en qüestions socials 
i no en els sous públics dels treballadors. 

La senyora Patricia Hernando, en nom propi, mostra la seva preocupació pel tema dels 
excrements dels gossos i de la neteja, i opina que no es fa servir correctament l’aigua 
de rec i que s’hauria de regar de manera que circulés cap avall. 

Després, es queixa del fet que al barri de Pedralbes no posin pivots alts a les voreres 
per a impedir que els cotxes hi aparquin, sinó que hi posin totxos de ciment més 
baixos, i opina que hauria de passar el mateix a Horta-Guinardó. 

Creu que s’hauria d’arreglar el Laberint i pensa que, si el govern vol diners, pot exigir 
una entrada als turistes. 

Pregunta al govern el motiu pel qual les obres del centre esportiu d’Horta trigaran 20 
mesos, ja que segons el govern anterior havien de començar el darrer trimestre de 
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l’any, i explica que, actualment, s’ha de demanar hora per anar al gimnàs com qui va al 
metge, cosa que troba sense sentit perquè, si després per algun motiu no es pot acudir 
a la cita, es perd la plaça. A més, retreu el fet que la tarifa sigui alta i opina que no és 
diferenciadament barata en comparació amb l’oferta privada de la zona. 

El Sr. Pau González  respon qüestions que havien quedat pendents del torn anterior i 
diu que, respecte a l’accessibilitat, ara és el moment de plantejar totes les opcions 
possibles i canalitzar-les a través de la plataforma decidim.barcelona, les trobades i les 
diferents cites previstes. 

Pel que fa al baldeig, informa que s’ha fet igual que sempre però diu que han passat 
molts mesos sense pluja, cosa que s’ha notat perquè ha generat brutícia als carrers. 
Apart, però, diu que revisarà la direcció del baldeig. 

Respecte al Laberint, repeteix que el govern està actuant i està fent obres de millora 
dels jardins i de les fonts ornamentals i els llacs, i comenta que mentre durin, l’entrada 
serà gratuïta. 

Quant al CEM d’Horta, especifica que els vint mesos són necessaris per a l’ampliació 
prevista, que contempla una rehabilitació del pavelló, una ampliació del nombre de 
sales per a fer activitats dirigides i, també, dels vestuaris i la zona d’aigua. 

Sobre els fitons de les voreres, creu que el problema és d’incivisme i diu que això els 
obliga a posar-los, tot i que reconeix que la plaça Eivissa està plena de jardineries, que 
també fan la funció d’evitar que els cotxes aparquin damunt la vorera, per la qual cosa 
creu que es poden pensar altres mecanismes per evitar aquest problema. 

La regidora fa una reflexió final de la sessió i opina que cal saber gestionar les 
expectatives de tots plegats. També defensa que el govern està sent transparent amb 
la ciutadania pel que fa als pressupostos perquè en dóna detalls.  

El senyor Eduard Vicente, gerent del Districte, respon que, pel que fa als ocupes de la 
Clota cal tenir en compte que la propietat és de l’Ajuntament i, també, d’uns promotors 
privats. Informa que aviat farà una visita entre tots els agents propietaris de la Junta de 
Compensació per veure com poden actuar. 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, el vicepresident agraeix la participació a tots 
els assistents i aixeca la sessió a les 21:00h. 

 
 
 
 
El cap de Comunicació      Vist i plau  
          El vicepresident 
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